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Protokół Nr XLI/10 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 29 października 2010 roku 

 

Przewodniczący Edward Starszak o godz. 11,00 otworzył XLI/10 sesję Rady Miejskiej w 

Łobżenicy, po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie w 

posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał – lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do protokółu.  

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak, Skarbnik 

Gminy Łobżenica W. Adamowska, Dyrektor ZGKiM K. Wasiak, Dyrektor GOOS w 

Łobżenicy M. Klóska, Dyrektor MGOPS w Łobżenicy A. Gryniewicz, Dyrektor GCK w 

Łobżenicy. P. Berndt, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łobżenicy R. Grochowska,  Dyrektor 

Szkoły Podstawowej w Luchowie E. Zmitrowicz, Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Dźwiersznie Małym I. Pszeniczka, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiktorówku                   

E. Kaczmarek, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Fanianowie M. Pirecka, Dyrektor 

Gimnazjum Publicznego w Łobżenicy H. Król-Synoradzka, Dyrektor Przedszkola 

Publicznego w Łobżenicy I. Gajdzińska oraz zaproszeni goście: Wiceprzewodniczący 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego J. Kado, Dyrektor Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Łobżenicy L. Góra-Mrotek, Dyrektor Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Łobżenicy B. Król, Pracownik Przedszkola Publicznego w Łobżenicy    

Z. Bosak  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak oraz Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

podziękowali Pani Zdzisławie Bosak za dwudziestoletnią pracę na stanowisku Dyrektora 

Przedszkola Publicznego w Łobżenicy wręczyli jej podziękowanie oraz kwiaty. 

Następnie wręczono kwiaty nowej Pani Dyrektor Iwonie Gajdzińskiej. 

 

W dalszej części wręczono pamiątkową statuetkę Radnemu F. Czarnocie, który nie mógł 

uczestniczyć w uroczystej sesji z okazji XX-lecia Samorządu Gminy Łobżenica. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła protokół  
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Nr XL/10 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 24 września 2010r. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano, radnym porządek obrad XLI 

sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy.  

Następnie zapytał czy są uwagi do przedłożonego porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak przeszedł do 

realizacji przedłożonego porządku obrad XL sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy w brzmieniu 

jak niżej: 

 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łobżenica na 2010 rok. 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości na 

rok 2011. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od środków 

transportowych na rok 2011. 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie opłat za posiadanie psa. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu dróg gminnych. 

11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminnego Centrum Kultury          

w Łobżenicy. 

12. Przyjęcie Programu Usuwania Wyrobów Azbestowych. 

13. Informacja o stanie realizacji zadań oświaty w roku szkolnym 2009 – 2010                   

z uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów na zakończenie szkół 

podstawowych i gimnazjum. 

14. Informacja o bieżącym stanie realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych. 
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15. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o wynikach analizy 

oświadczeń majątkowych radnych. 

16. Informacja Burmistrza Łobżenicy o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 

Kierowników Gminnych Jednostek Organizacyjnych i osób wydających decyzje         

w imieniu Burmistrza. 

17. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

18. Wolne wnioski i głosy. 

19. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 4 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym, które stanowi załącznik 

nr 2 do niniejszego protokołu. 

Następnie poinformował, że w okresie sprawozdawczym został otwarty przetarg na remont 

budynku szkoły podstawowej w Fanianowie. Zakres prac będzie obejmował wymianę 

pokrycia dachowego, okien i drzwi oraz termomodernizację budynku. Złożonych zostało 11 

ofert, najtańsza jest na kwotę 216 441,13 zł brutto, w najbliższych dniach komisja 

przetargowa sprawdzi czy oferta ta  spełnia wszystkie warunki. 

W dniu 5 października podpisany został akt notarialny na sprzedaż działek przy budynku 

byłej szkoły podstawowej w Luchowie oraz przy budynku byłej gazowni w miejscowości 

Łobżenica. 

Nie odbył się natomiast przetarg na sprzedaż dwóch mieszkań przy ulicy Sportowej w 

Łobżenicy, z powodu braku osób chętnych do udziału w przetargu.  

W dniu 28 października podpisany został akt notarialny na sprzedaż działki niezabudowanej 

nr 648/5 położonej w miejscowości Łobżenica przy ulicy Złotowskiej. 

 

 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak poddał pod 

głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Łobżenicy. 
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Ad. 5 

W tym punkcie porządku obrad głosu nie zabrano. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łobżenica, został 

przekazany radnym w formie pisemnej był również szczegółowo omawiany na Komisjach 

Rady Miejskiej. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie powyższego projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę Nr XLI/280/10 w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2010 rok, która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2011 rok został przekazany radnym w formie pisemnej, był również 

szczegółowo omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie powyższego projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę Nr XLI/281/10 w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2011 rok, która stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych został przekazany radnym w formie pisemnej był również 

szczegółowo omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie powyższego projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę Nr XLI/282/10 w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, która stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.  9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty od posiadania 

psów został przekazany radnym w formie pisemnej, po przeprowadzonej  konsultacji zapisów 

dokumentu okazało się, że muszą być wprowadzone pewne zmiany. Prosił Skarbnika o 

dokonanie wyjaśnień. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica W. Adamowska 

Przekazany radnym pierwotny projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty od 

posiadania psów wymaga pewnej korekty z uwagi na działania nadzorcze. 

W związku z tym, że Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów preferuje jedną stawkę dla 

wszystkich i  nie akceptuje różnicowania stawek dla poszczególnych podmiotów muszą być 

wprowadzone zmiany. 

Proponuje się w § 2 zapisać tylko stawkę roczną opłaty od posiadania psów w wysokości 35 

zł od pierwszego psa. Co nie znaczy, że właściciele gospodarstwa rolnego są ustawo 

zwolnieni z 2 psów. Uiszczają opłatę za 3 i każdego następnego psa w kwocie 35 zł. 

W § 3 wykreśla się punkt 1 dotyczący zwolnienia od opłaty za posiadanie jednego psa przez 

osoby zatrudnione na stanowisku dozorcy nocnego. Jest to zwolnienie ustawowe, którego nie 

powielamy. 

Nowy projekt uchwały otrzymali Państwo w dniu dzisiejszym. 
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Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy odczytał cale brzmienie 

projektu uchwały w spawie określenia wysokości opłat od posiadania psów i poddał go pod 

głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę Nr XLI/283/10 w spawie określenia 

wysokości opłat od posiadania psów, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 10  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

został przekazany radnym w formie pisemnej, był również szczegółowo omawiany na 

Komisjach Rady Miejskiej. 

Projekt uchwały jest skutkiem długofalowej pracy. Założenie ewidencji dróg gminnych 

wymaga opracowana niezbędnej dokumentacji w zakresie pomiarów, wyceny, założenia kart 

drogowych. Obecny wykaz obejmuje ponad 130km dróg, które w przyszłości będą mogły być 

naprawiane z udziałem środków zewnętrznych.  

Dokument ten zgodnie z obowiązującymi procedurami został zaopiniowany pozytywnie przez 

Zarząd Powiatu w Pile.  

Następnie otworzył dyskusje w powyższej sprawie. 

 

O godzinie 11:40 Radny S. Jendrzejewski opuścił salę posiedzeń. Stan Rady Miejskiej w 

Łobżenicy - 12. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i poddał 

go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę Nr XLI/284/10 w sprawie 

zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 



 7 

 

O godzinie 11:45 Radny S. Jendrzejewski przybył na salę posiedzeń. Stan Rady Miejskiej w 

Łobżenicy – 13. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/265/10 Rady Miejskiej 

w Łobżenicy z dnia 24 września 2010r. w sprawie nadania statutu Gminnemu Centrum 

Kultury w Łobżenicy został przekazany radnym w formie pisemnej był również szczegółowo 

omawiany na Komisjach Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Wyjaśnił, że w statucie Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy omyłkowo wpisano 

niepełną nazwę ulicy, na której znajduje się siedziba. W związku z tym zachodzi potrzeba 

zmiany uchwały. Następnie otworzył dyskusję  

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy odczytał całe brzmienie 

projektu uchwały w powyższej sprawie i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę Nr XLI/285/10 w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XL/265/10 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 24 września 2010r. w 

sprawie nadania statutu Gminnemu Centrum Kultury w Łobżenicy, która stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Miasta i Gminy Łobżenica został przekazany radnym w formie 

pisemnej był również szczegółowo omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

Powiedział, że gmina zajmuje się tym tematem od ponad półtora roku. W roku bieżącym 

przeprowadzona została inwentaryzacja obiektów zawierających azbest, która wykazała, że na 

terenie Gminy Łobżenica zgromadzonych jest ponad 5 171 ton wyrobów azbestowych. 

Zgodnie z wytycznymi krajowymi jak i Unii Europejskiej należy go usunąć do końca 2032r. 

Ewidencja azbestu dotyczyła w szczególności posesji prywatnych jak również 17 posesji 

należących do ZGKiM w Łobżenicy. 
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Pozostałe podmioty prawne prowadzące działalność gospodarczą zobowiązane są 

przeprowadzić inwentaryzację we własnym zakresie i złożyć ją Wojewodzie 

Wielkopolskiemu. 

Wyroby oraz odpady zawierające azbest są poważnym zagrożeniem dla zdrowia a ich 

usuniecie jest ogromnym i kosztownym problemem organizacyjnym. 

W wyniku przeprowadzonych badań w zakresie zawartości mikro włókien azbestu w 

powietrzu okazało się, że Gmina Łobżenica jest jedną z najbardziej zagrożonych gmin w 

Wielkopolsce.  

Okazuje się, że bardzo duża ilość eternitu jest złożona na posesjach, a ludzie nie wiedzą co z 

nim zrobić. Odpad  ten nie może być wyrzucony w dowolne miejsce, musi być zutylizowany. 

Podmioty, które zajmują się tego typu działalnością, położone są z dala od naszej gminy. 

Transport oraz uprawnienia, które te firmy muszą posiadać powodują że koszty utylizacji 

azbestu są bardzo wysokie. 

Ważne jest, aby systematycznie szukać jakiś rozwiązań. Obecnie nie ma żadnych programów 

zewnętrznych, które by te działania wspierały. Są natomiast zapewnienia ze strony 

parlamentu, że problem jest dostrzegany i że trwają prace nad wprowadzeniem prawnych 

możliwości, które ułatwią w przyszłości samorządom realizację przedsięwzięć mających na 

celu wyeliminowanie azbestu. 

Powstanie Programu usuwania wyrobów zawierających azbestowych z terenu Gminy 

Łobżenica na lata 2010 – 2032 wypełnia obowiązek posiadania takiego dokumentu 

wynikający z zapisów ustawowych oraz otwiera w przyszłości drogę do sięgania po środki 

zewnętrzne na te przedsięwzięcia. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie.  

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Miasta i Gminy Łobżenica i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę Nr XLI/286/10 w sprawie 

uchwalenia programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Miasta              

i Gminy Łobżenica, która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że informacja o realizacji zadań oświaty w roku szkolnym 2009-2010 z 

uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów na zakończenie szkół podstawowych   

i gimnazjum została przekazana radnym w formie pisemnej była również omawiana na 

Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie zaznaczył, że jest to ważny temat ponieważ edukacja dzieci i młodzieży ma bardzo 

duże znaczenie. Obecnie na realizację zadań oświaty wydajemy około 50 % budżet, jest to 

duże obciążenie, które spoczywa na gminie, gdyż subwencja oświatowa jest niewystarczająca. 

Analizując przedłożone materiały można zauważyć, że baza oświatowa w gminie jest coraz 

lepsza i w dalszym ciągu się rozwija. Przez ostanie kilkanaście lat zainwestowano w ten 

obszar duże środki finansowe. Zakończona została rozbudowa szkoły podstawowej w 

Wiktorówku, wybudowano szkołę podstawową w Dźwiersznie Małym, gimnazjum oraz hale 

sportowa w Łobżenicy. Ponadto we wszystkich placówkach przeprowadzono szereg działań 

modernizacyjnych. Wiadomo, że są jeszcze przed nami wyzwania przede wszystkim w 

zakresie uwspółcześnienia bazy techniczno-materialnej, która powinna spełniać określone 

normy i standardy. Cały czas te działania są realizowane, w roku bieżącym w budżecie 

uwzględniona została termomodernizacja szkoły podstawowej w Fanianowie. 

Widzimy również potrzebę zmodernizowania pozostałych szkół i wierzymy, że znajdą się na 

to środki, że uda się pozyskać na te przedsięwzięcia fundusze zewnętrzne. 

Przypomniał, że obecnie gmina jest w trakcie bardzo kosztownych inwestycji 

infrastrukturalnych, które bardzo nas ograniczają w wydatkowaniu środków na inne zadania. 

Aby móc ubiegać się o fundusze zewnętrzne, gmina musi mieć zabezpieczony wkład własny. 

Dlatego często borykamy się z trudnymi wyborami, prowadzimy analizę hierarchii potrzeb 

ocenę możliwości finansowych gminy. 

W dalszej części wypowiedzi podkreślił, że oświata to nie tylko baza materialna, ważny jest 

również czynnik ludzki czyli nauczyciele, którzy w tych szkołach pracują. 

Statystyki, które zostały nam przedłożone mówią o tym, że ponad 50 % nauczycieli to 

nauczyciele dyplomowani, czyli o wysokim stopniu awansu zawodowego. Mamy także 

informację, że grono tych nauczycieli  w dalszym ciągu się dokształca.  

Zadawalające jest również to, że rozwija się życie szkolne. Szkoły uczestniczą aktywnie w 

wielu przedsięwzięciach lokalnych i ponad lokalnych, prowadzą  edukację wychowawczą, 
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obywatelską i patriotyczną, sprawują patronat nad miejscami pamięci historycznej, które 

występują na terenie naszej gminy. 

Zdajemy sobie także sprawę, że jednym z elementów oceny szkół są wyniki z nauczania. 

Przedłożone materiały przedstawiają nam poziom edukacji w poszczególnych placówkach. 

Trudno się w tych kwestiach wypowiadać ponieważ wpływ na to ma szereg różnych 

czynników. Do szkół przenikają pewne niepożądane zachowania, które dostrzegamy w 

otaczającym nas środowisku, jest to kwestia braku motywacji, współdziałania                            

i odpowiedzialności rodziców, trudne środowisko szkolne, brak środków finansowych na 

zajęcia dodatkowe, a także niewłaściwe podejście do tych spraw, niektórych nauczycieli.  

Następnie zaznaczył, że powinniśmy w dalszym ciągu czynić starania aby praca w szkołach 

była jak najbardziej efektywna. 

Na koniec podziękował dyrektorom szkół za to co robią dla najmłodszego pokolenia w  

naszej gminie. Ta praca jest widoczna, osiągnięcia szkół są zauważalne. Podobnie jak 

doskonalenie działań zmierzających do osiągnięcia lepszych wyników, a także 

zaangażowanie uczniów w życie publiczne i społeczne.  

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak poddał 

pod głosowanie informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Łobżenica w roku 

szkolnym 2009/2010 zgodnie z art. 5 ust 4 ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie 

oświaty. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych Gminy Łobżenica w roku szkolnym 2009/2010 zgodnie z art. 5 ust 4 ustawy 

z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty, która stanowi załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że informacja o bieżącym stanie realizacji zadań inwestycyjnych                       

i remontowych została przekazana radnym w formie pisemnej była również szczegółowo 

omawiana na Komisjach Rady Miejskiej.  

Otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 
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Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Zapewnił, że wszystkie zaplanowane do realizacji na ten rok inwestycje zostaną wykonane, 

żadne z zadań nie jest zagrożone. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak poddał pod 

głosowanie informację o bieżącym stanie realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację o bieżącym stanie realizacji 

zadań inwestycyjnych i remontowych, która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

 

O godzinie 12:30 na sale posiedzeń Przybył Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego J. Kado. 

 

W związku z nieobecnością Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

J. Kado na uroczystej sesji z okazji XX-lecia samorządu terytorialnego, Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak oraz Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak dokonali wręczenia 

pamiątkowej statuetki. 

 

Ad 15 

Przedstawienie informacji o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych, w związku                

z obowiązująca tajemnicą skarbową, odbyło się w dwóch częściach: 

 

Część jawna 

Odczytano informację, z której wynikało, że Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy    

E. Starszak złożył swoje oświadczenie majątkowe Wojewodzie Wielkopolskiemu w terminie  

i nie stwierdzono w nim nieprawidłowości. 

 

Cześć tajna 

Z uwagi na tajemnice skarbową informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 

pozostałych radnych odczytana została tylko w obecności radnych, Burmistrza Łobżenicy, 
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kierowników gminnych jednostek organizacyjnych, radcy prawnego i osób protokółujących 

obrady, pozostałe osoby zostały poproszone o opuszczenie sali. 

 

Ad. 16 

Przedstawienie informacji o wynikach analizy oświadczeń majątkowych Burmistrza 

Łobżenicy oraz kierowników gminnych jednostek organizacyjnych i osób wydających 

decyzję w imieniu burmistrza, w związku z obowiązująca tajemnicą skarbową, odbyło się w 

dwóch częściach: 

 

Część jawna 

Odczytano informację, z której wynikało, że Burmistrz Łobżenicy złożył swoje oświadczenie 

majątkowe Wojewodzie Wielkopolskiemu w terminie i nie stwierdzono w nim 

nieprawidłowości. 

 

Cześć tajna 

Z uwagi na tajemnicę skarbową informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 

kierowników gminnych jednostek organizacyjnych i osób wydających decyzję w imieniu 

burmistrza, odczytana została tylko w obecności radnych, Burmistrza Łobżenicy, 

kierowników gminnych jednostek organizacyjnych, radcy prawnego i osób protokółujących 

obrady, pozostałe osoby zostały poproszone o opuszczenie sali. 

 

Ad. 17 

• I. Reinholz-Cynajek 

1. Zbliża się koniec kadencji, wielu spraw nie udało się załatwić ze względu na 

brak funduszy. Jednak z uporem maniaka będę zabiegać o  to aby pomnik na 

Placu Wolności został odnowiony i oświetlony. Dwie halogenowe lamy od 

dłuższego czasu czekają na podłączenie. Podobnie jest w przypadku kościoła 

św. Szczepana. Kiedy wreszcie zamontowane lampy oświetlą wieżę kościoła? 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że pomnik na Placu Wolności zostanie odnowiony jeżeli w budżecie gminy 

zostaną wygospodarowane wolne środki finansowe. Na ten rok środki na ten cel nie były 

zabezpieczone w planie finansowym, a rezerwa celowa w całości została już wykorzystana na 

organizację tegorocznych dożynek powiatowo-gminnych w Dębnie. 
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2. Wnioskowała o przycięcie świerków przed Urzędem Miejskim ponieważ w 

obecnej chwili budynek jest zasłonięty i mało widoczny. 

3. Wnioskowała o umieszczenie większej ilości znaków informacyjnych na 

terenie miasta głównie w pobliżu skrzyżowań.  

4. Zwróciła uwagę na duże utrudnienia w ruchu drogowym, szczególnie w 

niedzielę gdy funkcjonuje targowisko miejskie. Kierowcy nie przestrzegają 

znaków drogowych, parkują pojazdy w miejscach niedozwolonych,  zastawiają 

wjazdy do posesji oraz chodniki, utrudniając przejście pieszym. Dla niektórych 

najważniejsze jest, aby zaparkować jak najbliżej targowiska i zrobić zakupy. 

Wnioskowała o wyegzekwowanie na Posterunku Policji w Łobżenicy 

dodatkowych dyżurów szczególnie w dni targowe. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Gmina boryka się od dłuższego czasu  z problemem parkowania pojazdów w miejscach 

niedozwolonych, na terenie miasta. Ma to związek z niedostateczną liczbą parkingów, na 

których kierowcy mogli by zostawiać swoje samochody. 

O trudnościach w ruchu drogowym każdorazowo informujemy policję. Nakazywać 

funkcjonariuszom nie możemy, możemy ich jedyne prosić o pomoc gdyż organ ten nie jest 

nam  podległy. 

W przypadku gdy pojawią się środki finansowe przygotowany zostanie teren do parkowania 

przy Kompleksie Sportowym Orlik.  

 

• F. Czarnota 

1. Nie byłem na otwarciu „Orlika” ale zostałem zaproszony przez jednego z 

animatorów sportowych i zwiedziłem cały obiekt. Często przejeżdżam tamtędy 

i rzeczywiście dzieci i młodzież grają w piłkę, bawią się, ale Orlik wygląda 

tragicznie. Połowa Orlika siadła i tak jak mówiłem na początku, całe szczęście, 

że są dwie połowy meczu, bo inaczej jedna drużyna wciąż grałaby pod górkę. 

Nie wiem czy to jest wina wykonawcy? Kto za to ponosi odpowiedzialność? 

Na sztucznej murawie są takie uskoki, przecież to grozi kontuzją zawodników. 

Rozbieg do skoku w dal jest pofalowany we wszystkie strony. Mury oporowe 

– każdy odcinek stoi w inną stronę. Nie wiem kto to naprawi, za ile i czy w 

ogóle da się naprawić? 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Jaka jest sytuacja prawna „Orlika”, Pan o tym dobrze wie, gdyż otrzymał Pan zapewne 

odpowiedź od Prokuratury w Wągrowcu, gdzie złożył Pan doniesienie na Burmistrza 

Łobżenicy, chociaż chyba bardziej na Radę Miejską w Łobżenicy. 

W dniu 22 czerwca 2010r. do Komendy Powiatowej Policji w Pile wpłynęło pisemne 

zawiadomienie od Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej o popełnieniu przestępstwa 

przez Burmistrza Łobżenicy, polegające na podjęciu decyzji o budowie kompleksu 

sportowego na gruncie, który nie nadaje się do realizacji tego typu inwestycji. 

W związku z tym przeprowadzono postępowanie sprawdzające w trybie artykułu 307. W 

trakcie postępowania ustalono co następuje: 

W dniu 15 lipca 2009. Burmistrz Łobżenicy zawarł z Przedsiębiorstwem Media Stadion       

Sp. z o.o. w Szczecinie umowę dotyczącą realizacji inwestycji polegającej na budowie 

obiektów sportowych w Łobżenicy. Istotnym jest, że Burmistrz zawierając umowę realizował 

decyzję Rady Miejskiej, a nie własną.  Pod budowę przekazano teren należący do gminy, 

zgodnie z planem zagospodarowania. 

W związku z pracami budowlanymi powołano trzech niezależnych biegłych w dziedzinie 

geotechniki, żaden z nich nie wskazał na to, że budowa może być zagrożona z powodu 

jakości podłoża. Określili oni sposób wykonania poszczególnych prac. Budowa po 

zakończeniu została protokólarnie odebrana. Wykonane obiekty posiadają trzyletnią 

gwarancję 

Naprawa usterek, ze względu na gwarancję spoczywa na wykonawcy a nie na burmistrzu. 

Błędy, które się ujawniły, takie jak np. garb na murawie wysokości 5 cm po zimie zostanie 

usunięty. Ich powodem była prawdopodobnie ciężka ubiegłoroczna zima. Tak samo muszą 

być naprawione siatki, które puszczają na złączach. 

 Widzimy jakim zainteresowaniem cieszy się kompleks sportowy, ile jest młodzieży chętnej 

do gry w piłkę. 

Wszystkie usterki zostały zgłoszone i do wiosny muszą być naprawione. 

Ponadto cały kompleks sportowy jest ubezpieczony. 

 

Do powyższej wypowiedzi odniósł się F. Czarnota 

Sprawę do prokuratury oddałem 10 maja 2010r. Czekałem pół roku na odpowiedź. Gdy 

dowiedziałem się, że prokuratura nie ma obowiązku informowania mnie co dalej dzieje się z 

tą sprawą pojechałem osobiście do Złotowa. Pani prokurator poinformowała mnie, że jest to 
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bardzo brzydka sprawa i żeby nie być podejrzanym o jakieś nieczyste sprawy bo prokuratura 

w Złotowie jest powiązana z Burmistrzem Łobżenicy i Gminą Łobżenica, postanowiono 

sprawę przekazać w inne miejsce. Padło na prokuraturę w Wągrowcu. 

Rozmawiałem telefonicznie z Prokuratorem Okręgowym z Wągrowca, który poinformował 

mnie, że tym tematem nie będą się dalej zajmować. 

Jeśli chodzi o mnie to dalej się tą sprawą zajmuję, jest jeszcze tryb odwoławczy. Zobaczymy 

jak to dalej się potoczy. 

 

2. Otrzymałem wykaz znaków drogowych, które są ustawione w Kościerzynie 

Małym i które będą zamontowane w Trzeboniu. Panie Burmistrzu są to drogie 

znaki, na których wpisano błędną numerację. To miało pomóc, a szkodzi 

ponieważ wyprowadza ludzi w całkiem inną stronę miejscowości. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Kwestia nadania błędnej numeracji na znakach informacyjnych w Kościerzynie Małym 

zostanie wyjaśniona po sesji. Musimy ustalić kto zawinił czy pracownik Urzędu podał złą 

numerację czy wykonawca nie dostosował się do zamówienia. Pomimo tego znaki te muszą 

być wymienione aby nie wprowadzały w błąd osób przyjezdnych. 

 

• W. Wróblewski 

1. Przypomniał, że na ostatnich posiedzeniach stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Łobżenicy rozpatrywany był wniosek w sprawie nadania imienia „Kawalerów 

Orderu Uśmiechu” Szkole Podstawowej w Dźwiersznie Małym. Kiedy 

zostanie podjęta w tej sprawie uchwała Rady Miejskiej? Czy będzie to w dniu 

dzisiejszym, czy na najbliższej sesji Rady Miejskiej? Czy ta kwestia wymaga 

podjęcia uchwały, czy wystarczy tylko zgoda Rady Miejskiej? 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Potwierdził iż, Komisje Rady Miejskiej w Łobżenicy zapoznały się z wnioskiem w sprawie 

nadania imienia oraz sztandaru Szkole Podstawowej w Dźwiersznie Małym. 

Podczas dyskusji nad tym zagadnieniem padło szereg opinii względem przedłożonej 

propozycji szkoły. W związku z tym zachodzi potrzeba spotkania się z przedstawicielami 

społeczności szkolnej celem bezpośredniego ich wysłuchania oraz wyjaśnienia kwestii 

poruszonych na komisjach. 
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Podjecie uchwały Rady Miejskiej w tym przedmiocie sprawy jest niezbędne, uznano jednak, 

iż dokument ten powinien być rozpatrywany przez tą samą Radę, która będzie uczestniczyć w 

procesie nadawania imienia szkole. 

W związku z powyższym sprawa zostanie przekazana nowej Radzie Miejskiej. 

 

• Przewodniczący Rady Miejskiej E Starszak 

1. Przypomniał, iż na sesji w miesiącu marcu Rada Miejska w Łobżenicy podjęła 

uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Łobżenica do projektu unijnego pn. 

Zawód kierowcy nadzieją na lepsze jutro”. Projekt przygotowywany był przez 

Wojewódzki Ośrodek Ruchu Drogowego w Pile w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki i obejmował powiat pilski, złotowski, 

chodzieski, wągrowiecki i czarnowsko-trzcianecki. Celem projektu było 

zakwalifikowanie 410 osób pozostających bez zatrudnienia, poprzez wsparcie 

w uzyskaniu kwalifikacji kierowcy zawodowego, instruktora nauki jazdy, a 

także uprawnień do prowadzenia wózków jezdniowych. Czas projektu 

przewidziany był od 1 października 2010r. do końca września 2012r. 

W związku z powyższym zapytał czy konkurs został już rozstrzygnięty oraz ile 

osób z terenu Gminy Łobżenica zakwalifikowało się do programu. 

Prosił również o udzielenie informacji kto jest liderem tego programu. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Porozumienie zostało podpisane zgodnie z wolą Rady Miejskiej. Jaki jest dalszy efekt tego 

działania nie wiadomo. Sprawa zostanie wyjaśniona po sesji. 

 

Odpowiedź uzupełniona została przez Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego J. Kado 

Poinformował, że w wyniku rozmowy telefonicznej z Wicedyrektorem WORD-u w Pile 

Panem Krzysztofem Paszykiem dowiedział się, że konkurs został już rozstrzygnięty, a 

wszystkie projekty będą realizowane w Poznaniu. 

Wyraził swoje zdanie: „ niestety im dalej od Poznania, tym większe bezrobocie, dalej do 

pracy i dalej do konkursów”. Zapewniał, że jeżeli w przyszłej kadencji będzie dalej członkiem 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego dołoży wszelkich starań aby te sprawy wyglądały 

inaczej. 
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Ad. 18 

S. Jendrzejewski 

Przypomniał, że na ostatniej sesji Rady Miejskiej został pomówiony o to, że ma zapewnione 

miejsce w Radzie Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Łobżenicy i w związku z tym tak bardzo optuje o powołanie spółki. Jest to absolutna 

nieprawda. 

Sprawa ta nabrała dalszego rozgłosu, ludzie już nie mówią tylko o Jendrzejewskim ale o 

zbiorowej odpowiedzialności za Orlika i o Panu Przewodniczącym w jaki sposób chce tą 

odpowiedzialność ponosić. 

Przypomniał, że cała Rada podejmowała decyzję o budowie Orlika oraz wyrażała zgodę na 

zaciągniecie kredytu na jego budowę. W tym również Radny Czarnota. Decyzja została 

podjęta jednogłośnie. Oznacza to, że Pan Czarnota wtedy zaakceptował tę sprawę a teraz 

ludzie i sam Radny mówią, że tylko Pan Czarnota ma odwagę powiedzieć, że Orlik jest źle 

zbudowany i zlokalizowany. 

Następnie zaznaczył, że atmosfera na początku kadencji może była trochę zadziorna, ale 

ustabilizowała się i od połowy kadencji wszyscy radni dążyli wspólnie do tego aby Łobżenica 

szła do przodu aby się rozwijała. Podejmowane były kontrowersyjne decyzje oraz zawierane 

kompromisy. To jest wielki sukces, że doszło do takiej sytuacji, że nie musimy się wzorować 

na polityce agresji i nienawiści , która zalewa najwyższe szczeble samorządu. 

„Wiem, że jeszcze się taki nie narodził, co by wszystkim dogodził, ale wiem również, że 

ludzie mogą się dogadać, podać sobie rękę i wzajemnie do celu dążyć”. 

Następnie odniósł się do wciąż krytykowanej kwestii lokalizacji Gimnazjum Publicznego w 

Łobżenicy. Uważa, że krytyka przedsięwzięć sprzed 10 lat w obecnym czasach, w zupełnie 

innych warunkach jest krzywdząca dla tych ludzi, którzy wybrani zostali w demokratycznych 

wyborach i którzy podejmowali wtedy tak trudne decyzje zgodnie z potrzebami gminy. 

Skutkiem tych decyzji jest Kompleks Sportowy Orlik oraz nowa siedziba Gminnego Centrum 

Kultury. Ludzie z zewnątrz przyjeżdżają i podziwiają te obiekty, a my tu na miejscu się 

kłócimy. Zacznijmy myśleć przyjaźnie dla Łobżenicy. 

Apelował do wszystkich radnych: „ Rozejdźmy się w zgodzie i powiedzmy sobie, że to na co 

było nas stać zrobiliśmy”. 

Na koniec przytoczył zdanie, które ostatnio usłyszał od mieszkańców Łobżenicy: „Jeżeli 

Czarnota zostanie Burmistrzem Łobżenicy to zamówi równiarkę i wyrówna płytę Orlika a 

Jendrzejewskiego i Cerlaka zasypie się w tym miejscu”. 
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Do powyższej wypowiedzi odniósł się F. Czarnota 

Od samego początku były problemy z inwestycją dotyczącą budowy Orlika. Obiekt 

budowany był odwrotnie niż zakładano w wersji pierwotnej.  

Razem z Panem Jendrzejewskim byliśmy na placu budowy, widzieliśmy jak to wygląda. 

Podnosiłem wówczas alarm, że jest coś nie tak 

Rozumiem, że decyzją Pana Jendrzejewskiego i Pana Kukułki było wybudowanie gimnazjum. 

Natomiast teraz ambicją Radnego Jendrzejewskiego było zlokalizowanie Orlika w tym 

właśnie miejscu. 

Jestem za Orlikiem, głosowałem za Orlikiem i kredytem na to zadanie, ale gdy zorientowałem 

się, że jest coś nie tak, moją rolą jako radnego było wskazać błędy, że nie tędy droga i że 

trzeba coś z tym zrobić. Miałem wszystkich przeciwko sobie, może kilka osób mnie 

popierało, ale głosowało inaczej. 

Co będzie dalej? Mam nadzieję, że będzie dobrze, ale swoje działania prowadzę dalej. 

Pan Burmistrz nawet do tego doprowadził, że miałem zakaz dostępu do dokumentów 

związanych z tą inwestycją. 

Odnośnie wyrównania Orlika równiarką, powiedział, że pierwszy raz to słyszy, a plotkami się 

nie zajmuje. Nigdy na sesjach nie przytaczał takich kwestii, że ktoś, gdzieś coś mówił. 

Następnie podkreślił: „ja nie chcę wprowadzać żadnego zamętu, a wręcz uważam, że Pan to 

robi. Swoje zdanie mam i tego się trzymam. Na razie jestem Radnym a nie Burmistrzem”. 

 

Sołtys Luchowa I. Pufal 

Na początku podziękował za wyznaczenie dwóch miejsc parkingowych dla osób 

niepełnosprawnych tj. przy Urzecie Miejskim oraz Ośrodku Zdrowia.  

Podkreślił, że to nie wszystko, zostały jeszcze dwa  rynki oraz przedszkole i gimnazjum. 

Prosił o dalszą kontynuacje tych przedsięwzięć. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że własnością gminy jest tylko jeden rynek tj. Plac Wolności i tam postaramy 

się w najbliższym czasie wyznaczyć miejsce dla osoby niepełnosprawnej. 

Natomiast jeżeli chodzi o przedszkole i gimnazjum, miejsca zostaną wyznaczone po 

zakończeniu inwestycji związanej z budową sieci kanalizacyjnej. 
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Sołtys Walentynowa Z. Polachowski 

Wnioskował o usunięcie poboczy na odcinku drogi powiatowej prowadzącej z Walentynowa 

do Piesna. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że monitował do Zarządu Dróg Powiatowych w Pile o usunięcie poboczy na 

wspomnianym odcinku drogi oraz na ulicy Złotowskiej, niestety otrzymał informację, że        

w roku bieżącym nie ma już środków w budżecie na realizację tego zadania. 

 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że w dniu 10 listopada 2010r. odbędzie się uroczysta sesja z okazji 

zakończenia V Kadencji Rady Miejskiej w Łobżenicy przed częścią uroczystą odbędzie się 

część robocza, na której będą rozpatrywane uchwały. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy    

E. Starszak o godzinie 14:15 zamknął obrady XLI sesji zwyczajnej Rady Miejskiej                 

w Łobżenicy. 

 

 

Protokółowała:       Przewodniczył: 

  

(-) Anna Jankowska       (-)  Edward Starszak 

  

 

 

 

 


